



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ
ກົມຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ

ເລກທີ 363 /ກຄງຕ
ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ວັນທີ 4 ກັນຍາ 2023

ບົດແນະນຳ

ຄຳສັ່ງ ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ

- ອີງຕາມກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ (ສະບັບປັບປຸງ) ເລກທີ 47/ສພຊ, ລົງວັນທີ 19 ມິຖຸນາ 2018;
- ອີງຄຳສັ່ງວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023;
- ອີງຕາມຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງແລະການເຄື່ອນໄຫວຂອງກົມຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດເລກທີ 420/ທຫລ ລົງວັນທີ 09 ພຶດສະພາ 2023.

ເພື່ອຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນິຕິກຳການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ກໍ່ຄື ຄຳສັ່ງວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023 ໃຫ້ ມີຄວາມຮັບຮູ້ແລະເຂົ້າໃຈເປັນເອກະພາບ, ແລະ ໄດ້ຮັບໜາກຜົນຕາມວັດຖຸປະສົງທີ່ວາງໄວ້, ກົມຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ທະນາຄານແຫ່ງສປປລາວ ຈຶ່ງໄດ້ອອກບົດແນະນຳການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຄຳສັ່ງ ສະບັບດັ່ງກ່າວ ໂດຍລະອຽດດັ່ງນີ້:

I. ຈຸດປະສົງ ແລະ ຄາດໝາຍ

ບົດແນະນຳສະບັບນີ້ ແມ່ນເພື່ອອະທິບາຍບາງເນື້ອໃນ, ຫຼັກການ ແລະ ວິທີການ ທີ່ໄດ້ກຳນົດໃນຄຳສັ່ງວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023 ເຊິ່ງເປັນນິຕິກຳໜຶ່ງເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ (ສະບັບປັບປຸງ) ໃຫ້ລະອຽດຈະແຈ້ງ ເຮັດໃຫ້ທຸກຄົນໃນສັງຄົມມີຄວາມເຂົ້າໃຈ ເປັນເອກະພາບ ແລະ ຮັບປະກັນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດທິດທາງ, ນະໂຍບາຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ໃຫ້ໄປໃນລວງດຽວກັນ ແລະ ເພື່ອຫລີກລ້ຽງບັນຫາຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈຂອງສັງຄົມໄປໃນທິດທາງທີ່ບໍ່ຖືກຕ້ອງ ແລະ ມີທັດສະນະຕີລາຄາບັນຫາຕ່າງໆຕາມຄວາມນິກົດຂອງຕົນເອງ, ຂາດຄວາມເຂົ້າໃຈທາງດ້ານຫລັກການແກ້ໄຂບັນຫາເສດຖະກິດ-ເງິນຕາຂອງປະເທດເຮົາ.

ເນື້ອໃນສຳຄັນຂອງຄຳສັ່ງສະບັບນີ້ ແມ່ນໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ທົ່ວສັງຄົມເອົາໃຈໃສ່ໃນການປະຕິບັດກົດໝາຍຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ (ສະບັບ ເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023) ເຂົ້າສູ່ລະບົບ ແລະ ມີຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ຮັບປະກັນ ຄວາມສົມດຸນທາງດ້ານກະແສເງິນຕາຕ່າງປະເທດເຂົ້າສູ່ລະບົບທະນາຄານຫຼາຍຂຶ້ນ, ຮັບປະກັນຄວາມອາດສາມາດຂອງທະນາຄານທຸລະກິດໃນການດຸນດ່ຽງເງິນຕາແກ່ສັງຄົມໄດ້ຢ່າງເໝາະສົມ, ດີຂຶ້ນ ແລະ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງທາງດ້ານການຊຳລະສະສາງກັບຕ່າງປະເທດ ແລະ ສ້າງເງື່ອນໄຂສະດວກໃຫ້ແກ່ການດຳເນີນທຸລະກິດ, ການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນ ພາຍໃນປະເທດ ເພື່ອຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບເງິນຕາແຫ່ງຊາດ ກໍ່ຄື ການແກ້ໄຂຄວາມຫຍຸ້ງຍາກດ້ານເສດຖະກິດ-ການເງິນຂອງປະເທດເຮົາໃຫ້ດີຂຶ້ນ.

II. ເນື້ອໃນສໍາຄັນຂອງຄໍາສັ່ງເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023

ເນື້ອໃນຄໍາສັ່ງ ສະບັບນີ້ ແມ່ນໄດ້ເລືອກເຟັ້ນເອົາບັນຫາທີ່ສໍາຄັນທີ່ສັງຄົມໃຫ້ຄວາມສົນໃຈຫຼາຍພາຍຫຼັງທີ່ຄໍາສັ່ງເລກທີ 10/ນຍ ໄດ້ອອກມາ ແລະ ຈາກການໄປເຜີຍແຜ່ນິຕິກຳດັ່ງກ່າວໃຫ້ພາກສ່ວນຕ່າງໆໂດຍ ທຫລ ເຊິ່ງລວມມີ: 1) ການຄອບຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຢູ່ ສປປລາວ, 2) ການນໍາໃຊ້ເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ຢູ່ ສປປລາວ, 3) ການຕິດຕາມກະແສເງິນລາຍຮັບເງິນຕາຈາກການສົ່ງອອກສິນຄ້າ ແລະ ການບໍລິການ, 4) ການລົງທຶນໂດຍກົງຕ່າງປະເທດ, 5) ການລາຍງານບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ແລະ 6) ການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາ ເຊິ່ງລາຍລະອຽດມີຄື:

1) ການຄອບຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຢູ່ ສປປ ລາວ

ທະນາຄານແຫ່ງ ສປປລາວ ຈະອອກນິຕິກຳສະເພາະ ໃນຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມໃຫ້ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ການຈັດຕັ້ງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ນໍາເງິນຕາຕ່າງປະເທດຝາກໄວ້ໃນທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຕັ້ງຢູ່ ສປປລາວ ໃນຮູບແບບປະເພດເງິນຝາກຕ່າງໆຂອງທະນາຄານທີ່ໃຫ້ການບໍລິການ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ, ໜັ້ນຄົງ ແລະ ທັງໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຕອບແທນແກ່ຜູ້ຝາກເງິນ. ບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດທີ່ມີລາຍຮັບເງິນຕາຕ່າງປະເທດທີ່ນໍາໄປຝາກໄວ້ກັບທະນາຄານທຸລະກິດ ແມ່ນຈະມີຜົນດີຫຼາຍຢ່າງສາມາດເບີກຖອນເງິນຝາກຂອງຕົນ ແລະ ໄດ້ຮັບຜົນຕອບແທນ ແລະ ຫຼື ມີການໂອນລະຫວ່າງບັນຊີນໍາກັນຕາມເງື່ອນໄຂລະບຽບການຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ. **ສໍາລັບການຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ**, ບຸກຄົນ,ນິຕິບຸກຄົນ ສາມາດຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນຮູບແບບເງິນສົດຕາມຈໍານວນທີ່ ທຫລ ກໍານົດໃນແຕ່ລະໄລຍະ. ໃນນີ້ໝາຍວ່າ ທຫລ ບໍ່ໄດ້ມີການກົດຫ້າມ ການຖືຄອງເງິນຕາໃນຮູບແບບເງິນສົດ ແລະ ປ່ຽນແປງນະໂຍບາຍການຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ, ພວກເຮົາຍັງສືບຕໍ່ເປີດກວ້າງ ແລະ ອະນຸຍາດໃຫ້ຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຄືໄລຍະຜ່ານມາ ໂດຍອີງໃສ່ສະພາບຈຸດພິເສດຄວາມສົນເຄີຍຂອງສັງຄົມຜ່ານມາ, ພຽງແຕ່ ທຫລ ຊຸກຍູ້ໃຫ້ຜູ້ທີ່ມີແຫຼ່ງລາຍຮັບເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ນໍາມາຝາກໄວ້ໃນລະບົບທະນາຄານ ເພື່ອຄວາມປອດໄພ, ໜັ້ນຄົງ ແລະ ກໍ່ປະໂຫຍດສູງສຸດ. ໃນຍຸກແຫ່ງການພັດທະນາເຕັກໂນໂລຊີທາງການເງິນໃນປະຈຸບັນ (FinTech) ການຖືຄອງເງິນສົດໄວ້ຫຼາຍ ແມ່ນບໍ່ສະດວກສະບາຍ ແລະ ບໍ່ຮັບປະກັນ ຄວາມປອດໄພ, ແລະ ຍາກໃນການຄຸ້ມຄອງ, ບັນດາປະເທດຕ່າງໆແມ່ນຫັນເປັນສັງຄົມໃຊ້ເງິນສົດໜ້ອຍລົງ (Cashless Society) ຫັນເຂົ້າສູ່ລະບົບ ແລະ ນໍາໃຊ້ຮູບການບໍລິການຂອງທະນາຄານເປັນຫລັກ. ການນໍາໃຊ້ເງິນຕາຕ່າງປະເທດເປັນເງິນສົດ ແມ່ນໃຫ້ເໝາະສົມກັບເປົ້າໝາຍ ແລະ ວັດຖຸປະສົງ ເປັນຫລັກ ໂດຍກ່ອນການນໍາໃຊ້ເງິນຕາຕ້ອງມີການແລກປ່ຽນເອົາເງິນກີບກັບທະນາຄານເທົ່ານັ້ນເມື່ອມີການຊໍາລະພາຍໃນປະເທດ ຄືກັບບົດຮຽນການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາປະເທດ ອື່ນໆ. ອັນນີ້ສະແດງເຖິງ ຄວາມເປັນເຈົ້າການຂອງສັງຄົມໃນການເຄົາລົບກົດໝາຍ, ຄວາມມີເອກະລາດທາງດ້ານເງິນຕາ ແລະ ທັງເປັນການສ້າງຄຸນຄ່າໃຫ້ແກ່ເງິນກີບເຮັດໃຫ້ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ອັດຕາແລກປ່ຽນມີປະສິດທິຜົນດີຂຶ້ນ. ສໍາລັບການກໍານົດການຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນຮູບແບບເງິນສົດເກີນຈໍານວນທີ່ ທຫລ ກໍານົດ ອອກແຕ່ໄລຍະ ແລະ ບໍ່ສາມາດຍັງຢືນແຫຼ່ງທີ່ມາຊັດເຈນນັ້ນຖືວ່າເງິນດັ່ງກ່າວບໍ່ຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍນັ້ນ, ບັນຫານີ້ ທຫລ ເຫັນວ່າໃນໄລຍະນີ້ ແມ່ນຈະແນະນໍາໃຫ້ ປະຊາຊົນຖືຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ໃນຮູບແບບເງິນສົດຕາມຈໍານວນທີ່ເໝາະສົມຈໍາເປັນໃນການດໍາລົງຊີວິດ ແລະ ຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ ແລະ ບໍ່ຄວນເກັບຮັກສາເງິນສົດໄວ້ຈໍານວນຫຼາຍເພາະອາດຈະບໍ່ປອດໄພ (ເກີດການຂີ້ລັກ, ງັດແງະ, ປຸ່ນຈີ້, ແລະ ອື່ນໆ) ເນື່ອງຈາກໃນເສດຖະກິດຍັງມີການຊໍາລະເປັນເງິນສົດຍັງຫຼາຍຢູ່, ສະພາບເສດຖະກິດການເງິນ-ເງິນຕາປະຈຸບັນ (ເງິນກີບບໍ່ທັນຄົງທີ່ ແລະ ອັດຕາເງິນເຟີ້) ແລະ ຄວາມຊື່ນເຄີຍຂອງສັງຄົມໃນການຖືຄອງເປັນເງິນສົດເພື່ອການຊໍາລະສະສາງກັບຕ່າງປະເທດ. ໃນຖານະ ທຫລ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງທະນາຄານທຸລະກິດ ແມ່ນເຄົາລົບຕໍ່ຫຼັກການຄຸ້ມຄອງປົກປັກຮັກສາຂໍ້ມູນຄວາມເປັນສ່ວນຕົວຖານະການເງິນຂອງລູກຄ້າຂອງທະນາຄານ, ຈະບໍ່ທັນກໍານົດ ແລະ ກວດກາການຖືຄອງເງິນສົດຂອງບຸກຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນ. ການຖືຄອງເງິນຕາເງິນຕາຕ່າງປະເທດເປັນເງິນສົດໄວ້ຈໍານວນຫຼາຍ ຈະພົບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນກໍລະນີການປະຕິບັດງານຂອງເຈົ້າໜ້າທີ່ດໍາເນີນຂະບວນສືບສວນຄະດີໃດໜຶ່ງຕາມຂັ້ນຕອນຂອງລະບຽບກົດໝາຍ.

2) ການນຳໃຊ້ເງິນຕາຕ່າງປະເທດໃນ ສປປລາວ.

ໃນດ້ານຫລັກການແລ້ວ ທຫລ ແມ່ນຊຸກຍູ້ສິ່ງເສີມໃຫ້ທຸກພາກສ່ວນໃນສັງຄົມ ດຳເນີນການຊຳລະພາຍໃນ ຕ່າງໆໃຫ້ເປັນເງິນກີບ, ການນຳໃຊ້ເງິນກີບເຂົ້າໃນການຊຳລະ ແລະ ຮັບຊຳລະພາຍໃນປະເທດ ຄືກັບປະເທດຕ່າງໆໃນ ໂລກ ທີ່ມີການນຳໃຊ້ສະກຸນຂອງຊາດຕົນ ເປັນຕົ້ນຕໍ ເພື່ອເປັນການສ້າງຄຸນຄ່າໃຫ້ແກ່ເງິນຕາຂອງຕົນ, ມີຄວາມເອກະ ລາດທາງດ້ານເງິນຕາ, ຍົກສູງປະສິດທິພາບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນະໂຍບາຍເງິນຕາ ແລະ ອັດຕາແລກປ່ຽນໃຫ້ມີປະ ສິດທິພາບ. ສະນັ້ນ, ນະໂຍບາຍໃນການຄຸ້ມຄອງການນຳໃຊ້ເງິນຕາຕ່າງປະເທດຢູ່ພາຍໃນປະເທດ, ທຫລ ຈະມີຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບ ສະພາບຄວາມເປັນຈິງ, ແລະ ຈະຄົ້ນຄວ້າອອກລະບຽບການສະເພາະອະນຸຍາດນຳໃຊ້ ໃນເງື່ອນໄຂທີ່ຄວາມຈຳເປັນ, ມີລັກສະນະທຸລະກິດຕິດພັນລະຫວ່າງປະເທດ, ໂດຍຈະມີການກຳນົດເປົ້າໝາຍສະ ເພາະໃນການນຳໃຊ້ເປັນຕົ້ນ ຢູ່ເຂດເສດຖະກິດພິເສດ ແລະ ເປົ້າໝາຍອື່ນໆໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບຈຸດພິເສດດັ່ງກ່າວ ເພື່ອ ໃຫ້ລັດຖະບານພິຈາລະນາ. ພ້ອມນີ້ ທຫລ ຈະປັບປຸງລະບົບການຊຳລະພາຍໃນປະເທດໃນຮູບແບບເອເລັກໂຕຼນິກ ໂດຍໃຫ້ມີກົນໄກການຢັ້ງຢືນທຸລະກຳ ແລະ ຈຸດປະສົງການຊຳລະເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດຖືກຕ້ອງ .

3) ສຳລັບການຄຸ້ມຄອງຕິດຕາມກະແສເງິນຕາຕ່າງປະເທດດ້ານການຄ້າລະຫວ່າງປະເທດ

ທຫລ ແມ່ນໄດ້ ສຳເລັດການ ອອກຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດກ່ຽວກັບການນຳເຂົ້າ-ສົ່ງ ອອກສິນຄ້າ ແລະ ການບໍລິການ (ເລກທີ 677/ທຫລ ລົງວັນທີ 24 ກໍລະກົດ 2023) ໂດຍມີຈຸດປະສົງໃນການປັບປຸງ ການຕິດຕາມລາຍຮັບເງິນຕາຂອງຫົວໜ່ວຍທີ່ມີການສົ່ງອອກເຂົ້າມາລະບົບທະນາຄານໃຫ້ຫຼາຍຂຶ້ນ. ການຈັດຕັ້ງປະຕິ ບັດແມ່ນໃຫ້ບໍລິສັດສົ່ງອອກ-ນຳເຂົ້າຂອງຂະແໜງການມາລົງທະບຽນ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ແຕ່ຕົ້ນ ເດືອນ ກໍລະກົດ 2023 ເປັນຕົ້ນມາ. ຈາກນັ້ນ ແມ່ນນຳໃບຢັ້ງຢືນລົງທະບຽນດັ່ງກ່າວມາແຈ້ງ ທຫລ ເພື່ອເປັນພື້ນຖານ ເປີດບັນຊີຜູ້ສົ່ງອອກ-ນຳເຂົ້ານຳທະນາຄານທຸລະກິດເພື່ອຊຳລະ ແລະ ຮັບຊຳລະ ກັບຕ່າງປະເທດຜ່ານບັນຊີດັ່ງກ່າວ. ພ້ອມນີ້ ທຫລ ແລະ ທະນາຄານທຸລະກິດກໍ່ຈະຕິດຕາມກະແສເງິນຈາກການສົ່ງອອກ, ໃນກໍລະນີ ເຫັນວ່າມີການສົ່ງ ອອກ ແຕ່ຍັງບໍ່ໄດ້ໂອນເງິນເຂົ້າມາ ທຫລ ຈະສົມທົບກັບຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງ (ກົມພາສີ) ດຳເນີນການແຈ້ງເຕືອນ ຫຼື ໂຈະການສົ່ງອອກຜ່ານດ່ານໃນງວດຕໍ່ໄປ ເພື່ອເປັນການຄຸ້ມຄອງກະແສເງິນຕາຈາກການສົ່ງອອກໃຫ້ເຂົ້າມາຜ່ານ ລະບົບທະນາຄານຫຼາຍຂຶ້ນ. ປະຈຸບັນ, ທຫລ ກຳລັງປັບປຸງ ແລະ ພັດທະນາລະບົບການເຊື່ອມໂຍງຂໍ້ມູນລະຫວ່າງຂະ ແໜງການໃຫ້ລວມສູນ, ຫັນສະໄໝ ແລະ ວ່ອງໄວ.

4) ການຄຸ້ມຄອງກະແສເງິນຕາຕ່າງປະເທດຕິດພັນກັບການລົງທຶນໂດຍກົງຕ່າງປະເທດ.

ທຫລ ແມ່ນ ກຳລັງປັບປຸງ ຂໍ້ຕົກລົງການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຕິດພັນກັບ ການລົງທຶນໂດຍກົງຕ່າງປະ ເທດ ເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ. ໃນດ້ານຫຼັກການພື້ນຖານໃນການຄຸ້ມ ຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດຕິດພັນກັບການລົງທຶນໂດຍກົງຕ່າງປະເທດ, ແມ່ນເພື່ອສ້າງເງື່ອນໄຂອຳນວຍຄວາມສະດວກເ ພື່ອດຶງດູດການລົງທຶນຈາກຕ່າງປະເທດ ແລະ ການຊຸກຍູ້ທຸລະກຳເງິນລົງທຶນໂດຍກົງຕ່າງປະເທດຜ່ານລະບົບທະນາ ຄານ ຂອງ ສປປລາວ ໂດຍໃຫ້ມີການນຳທຶນຈົດທະບຽນ ແລະ ທຶນທັງໝົດ ເຂົ້າມາຕ້ອງນຳມາຢັ້ງຢືນທຶນ ນຳ ທຫລ ຢູ່ສູນກາງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນພາຍໃນ ເວລາ 30 ວັນ ພາຍຫລັງທຶນເຂົ້າມາ ແລະ ກໍລະນີປະກອບເອກະສານຄົບຖ້ວນ ທ ຫລ ກໍ່ຈະພິຈາລະນາອອກໃບຢັ້ງຢືນພາຍໃນ 10 ວັນ. ເມື່ອທ່ານມີການມາຢັ້ງຢືນທຶນນຳ ທຫລ ແລ້ວ ໃນເວລາໂອນ ເງິນກັບຄືນປະເທດ ກໍ່ຈະສະດວກ ວ່ອງໄວ ໃນການພິຈາລະນາຄົ້ນຄວ້າຂອງ ທຫລ. ພ້ອມນີ້ ຜູ້ລົງທຶນຕ່າງປະເທດ ສາມາດໂອນກຳໄລ ເງິນປັນຜົນ, ຂອງຂາຮຸ້ນ ເງິນທຶນຫລັງການຂາຍ ຫຼື ຍຸບເລິກ ກິດຈະການ, ໂອນຊຳລະຕົ້ນທຶນ ແລະ ດອກເບ້ຍໄປຕ່າງປະເທດ ຫຼື ໄປປະເທດທີສາມ ພາຍຫລັງທີ່ໄດ້ປະຕິບັດພັນທະຕ່າງໆ ໄດ້ໂດຍຜ່ານບັນຊີເງິນຝາກສະ ເພາະກ່ຽວກັບການລົງທຶນ. ໃນການຄຸ້ມຄອງການລົງທຶນໂດຍກົງ ແມ່ນນິຕິບຸກຄົນຕ່າງປະເທດສາມາດເປີດບັນຊີກະ ກຽມການລົງທຶນ (Pre-Investment Account) ກັບທະນາຄານທຸລະກິດ ກ່ອນໄດ້ຮັບອະນຸຍາດລົງທຶນ ຫຼື ທະ ບຽນວິສາຫະກິດ.

ຈາກນັ້ນ, ໃນກໍລະນີໄດ້ຮັບອະນຸຍາດແມ່ນຕ້ອງຫັນບັນຊີເງິນຝາກດັ່ງກ່າວເປັນບັນຊີເງິນຝາກສະເພາະກ່ຽວກັບການລົງທຶນ (FDI Account) ເພື່ອຮອງຮັບທຸລະກໍາການໂອນເງິນເຂົ້າ-ອອກກ່ຽວກັບການລົງທຶນ ກັບທະນາຄານທຸລະກິດຢູ່ ສປປ ລາວ.

5) ການລາຍງານກ່ຽວກັບເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ

ທຫລ ຈະປັບປຸງກົນໄກ ແລະ ລະບົບການຮັບແຈ້ງລາຍງານບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຂອງຜູ້ມີລໍາເນົາຢູ່ ສປປ ລາວ ໃຫ້ສະດວກ ແລະ ຫັນສະໄໝ ພ້ອມທັງ ກໍານົດໄລຍະການລາຍງານ ເພື່ອໃຫ້ບຸກຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນທີ່ເປີດບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ກ່ອນ ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດເລກທີ 15/ສພຊ, ລົງວັນທີ 07 ກໍລະກົດ 2022 ແຕ່ຍັງບໍ່ທັນລາຍງານການເປີດບັນຊີດັ່ງກ່າວແມ່ນໃຫ້ລາຍງານບັນຊີເງິນຝາກຂອງຕົນແກ່ ທຫລ ພາຍໃນວັນທີ 31 ທັນວາ 2024. ສໍາລັບການລາຍງານບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຂອງບຸກຄົນ, ນິຕິບຸກຄົນ ຢູ່ຕ່າງປະເທດ (Offshore Account) ຜ່ານມາ ທຫລໄດ້ ຮັບການຮ່ວມມື ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍສະເພາະບັນດາ ໂຄງການລົງທຶນຂອງຕ່າງປະເທດ ຕາມພັນທະສັນຍາເງິນກູ້ ເພື່ອຂໍເປີດບັນຊີຢູ່ຕ່າງປະເທດເພື່ອຮອງຮັບລາຍຮັບຈາກການສົ່ງອອກ ແລະ ການຊໍາລະເງິນກູ້ ເຊິ່ງໄດ້ມີການຂໍອະນຸຍາດ ແລະ ແຈ້ງການເປີດບັນຊີຢູ່ຕ່າງປະເທດຫຼາຍສົມຄວນ. ສ່ວນບຸກຄົນ ແລະ ນິຕິບຸກຄົນ ທົ່ວໄປທີ່ໄປເປີດບັນຊີຢູ່ຕ່າງປະເທດເພື່ອເປົ້າໝາຍສະເພາະຂອງຕົນ ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ມີຂໍ້ມູນຕົວເລກ. ສໍາລັບ ການຮັບແຈ້ງການເປີດບັນຊີຢູ່ຕ່າງປະເທດ ຂອງ ທຫລ ແມ່ນເພື່ອຄຸ້ມຄອງບັນຊີເງິນຝາກຢູ່ຕ່າງປະເທດ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ແກ່ການຄຸ້ມຄອງກະແສເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແລະ ຮັບປະກັນສະຖຽນລະພາບຄວາມສົມດຸນເງິນຕາຂອງປະເທດ, ທັງເປັນການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕາມລະບຽບກົດໝາຍ ແຕ່ບໍ່ແມ່ນຕ້ອງການຈໍາກັດ ໂດຍບໍ່ອະນຸຍາດ ຫຼື ໃຫ້ມີການຍົກເລີກການເປີດບັນຊີເງິນຕາຢູ່ຕ່າງປະເທດໂດຍບໍ່ມີເຫດຜົນ.

6) ການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາ,

ທຫລ ຈະກໍານົດນະໂຍບາຍ ແລະ ລະບຽບການໃນການຄຸ້ມຄອງການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາຂອງທະນາຄານທຸລະກິດ, ຊຸກຍູ້ ການຂະຫຍາຍຕາໜ່າງການບໍລິການແລກປ່ຽນເງິນຕາ ໃນຮູບແບບຜ່ານປ້ອງບໍລິການ ແລະ/ຫຼື ທາງເອເລັກໂຕຼນິກ. ພ້ອມນັ້ນ, ທຫລ ກໍ່ຈະປັບປຸງກົນໄກການຊື້-ຂາຍຕະຫຼາດເງິນຕາລະຫວ່າງ ທະນາຄານ ໃຫ້ມີຄວາມຄ່ອງຕົວ. ພາຍຫຼັງທີ່ ໄດ້ມີການປົດໜ່ວຍບໍລິການແລກປ່ຽນຂອງເອກະຊົນ ແລະ ຕົວແທນທະນາຄານຜ່ານມາ ໃນຕົ້ນປີ 2023 ແລະ ຫັນການແລກປ່ຽນເງິນຕາທັງໝົດ ໄປເປັນໜ້າທີ່ຂອງທະນາຄານ. ຕໍ່ໄປນີ້, ແມ່ນທະນາຄານທຸລະກິດເທົ່ານັ້ນໃຫ້ການບໍລິການ. ສະນັ້ນ, ຈຶ່ງຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຫົວໜ່ວຍວິສາຫະກິດ, ບຸກຄົນ, ການຈັດຕັ້ງທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ທີ່ມີແຫລ່ງລາຍຮັບເປັນເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ແມ່ນໃຫ້ແລກປ່ຽນເງິນຕານໍາທະນາຄານທຸລະກິດທີ່ຕັ້ງຢູ່ ສປປ ລາວ ເທົ່ານັ້ນ ຈຶ່ງຖືວ່າທ່ານໄດ້ແລກປ່ຽນຖືກຕ້ອງຕາມກົດໝາຍ. ຖ້າພວກເຮົາຕື່ນຕົວປະຕິບັດການແລກປ່ຽນເງິນຕາກັບທະນາຄານ ຫຼາຍຂຶ້ນເທົ່າໃດຄືກັບບົດຮຽນຫຼາຍປະເທດ, ທະນາຄານກໍ່ຈະມີກໍາລັງແຮງດັດສົມເງິນຕາໃຫ້ກັບສັງຄົມພຽງພໍ, ກໍ່ຈະບໍ່ເກີດມີການປັນປ່ວນອັດຕາແລກປ່ຽນ ແລະ ໃນທີ່ສຸດສະພາບບັນຫາອັດຕາແລກປ່ຽນ ແລະ ເງິນເຟີ້ກໍ່ຈະຄວບຄຸມໄດ້.

ທັງໝົດນັ້ນຄື ເນື້ອໃນສໍາຄັນເພື່ອແນະນໍາຄໍາສັ່ງດ້ວຍການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດເລກທີ 10/ນຍ ລົງວັນທີ 14 ກໍລະກົດ 2023 ເຊິ່ງແມ່ນໜຶ່ງໃນບັນດານິຕິກໍາລຸ່ມກົດໝາຍທີ່ສໍາຄັນເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍກົດໝາຍຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ ເພື່ອໃຫ້ທຸກພາກສ່ວນຮັບຮູ້ ແລະ ເຂົ້າໃຈເປັນເອກະພາບໃຫ້ໄດ້ຜົນເປັນຢ່າງດີ.

ຫົວໜ້າກົມຄຸ້ມຄອງເງິນຕາຕ່າງປະເທດ

